

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 238b08

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press

47 members



Commissioner Hammarberg on official visit to Slovakia

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Strasbourg, 04.04.2008 - The Council of Europe's Commissioner for Human Rights, Thomas Hammarberg, will discuss the human rights situation in Slovakia with national authorities and non governmental organisations (NGOs) during a three-day contact visit starting on Tuesday 8 April. Discussions will focus mainly on the rights of minorities, refugees and asylum seekers.

During the visit, the Commissioner will meet high-level officials, as well as the Public Defender of Rights, and will visit a Roma settlement in the outskirts of Bratislava and refugee facilities in the Eastern part of the country. Mr Hammarberg will also meet NGO representatives and is due to speak at the European conference on "[Education and training of Roma children and youth. The way forward](#)" on Tuesday 8 April.

Media contact: Stefano Montanari (stefano.montanari@coe.int, tel +33 6 61 14 70 37).

The Commissioner for Human Rights is an independent, non-judicial institution within the Council of Europe, mandated to promote awareness of, and respect for, human rights in the organisation's 47 member states. Elected by the Council's Parliamentary Assembly, the present Commissioner, Thomas Hammarberg, took up his duties on 1 April 2006.

For further information, please visit www.commissioner.coe.int

Le Commissaire Hammarberg en visite officielle en Slovaquie

Strasbourg, 04.04.2008 – A partir du mardi 8 avril, le Commissaire aux Droits de l'Homme du Conseil de l'Europe, Thomas Hammarberg, effectuera une visite de trois jours en Slovaquie afin d'entamer des discussions avec les autorités nationales ainsi que les organisations non gouvernementales (ONG) sur la situation générale du pays en matière de droits de l'homme. Son programme portera en particulier sur les droits des minorités, des réfugiés et des demandeurs d'asile.

Durant sa visite, le Commissaire rencontrera plusieurs personnalités de haut niveau ainsi que le Défenseur national des droits de l'homme. Il visitera aussi un camp rom dans les environs de Bratislava et des centres pour réfugiés dans l'est du pays. M. Hammarberg rencontrera aussi des représentants des ONG et prendra la parole le mardi 8 à la conférence européenne sur « [l'Education et la formation des enfants et adolescents roms : la voie à suivre](#) ».

Contact Presse: Stefano Montanari (stefano.montanari@coe.int, tel +33 6 61 14 70 37).

Le Commissaire aux Droits de l'Homme est une institution indépendante et non judiciaire, dont la mission est de promouvoir la prise de conscience et le respect des droits de l'homme dans les 47 Etats membres du Conseil de l'Europe. Élu par l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe, le Commissaire actuel, Thomas Hammarberg, a pris ses fonctions le 1er avril 2006.

Pour plus d'informations, voir le site www.commissioner.coe.int/fr